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Írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László ,
az Országgyű lés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgy űlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Dr. Seszták Miklós nemzeti fejlesztési miniszterne k

„ Számíthat-e uniós támogatásra a Mátrai Erőmű Zrt. a tervezett gigaberuházásához? ”
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A tavalyi év második felében jelentette be az ország második legnagyobb áramtermel ője, a
Mátrai Erőmű Zrt., hogy 2025-ig 500 megawattos lignit és biomassza-tüzelés ű erőmű
blokkokat terveznek üzembe helyezni . A beruházás megvalósítása az előzetes becslések
szerint 1,7 milliárd euróba kerülne. A költségek döntő hányadát a tisztaszén-technológiáj ú
(CCS) berendezés rendszerbe állítása teszi ki, de sor kerül új naper őmű parkok és szivattyú s
energiatározó létesítésére is .
Mintegy zárójelesen teszem hozzá, hogy a másik ok, amiért a Mátrai Er őművel kapcsolatos
hírek újabban gyakrabban szerepelnek a médiában az, hogy a jelenlegi német tulajdonosok, a
részvények közel 73 %-ával rendelkez ő RWE Power és az EnBW eladják részesedésüket, és a
lehetséges vevők egyike az MVM, a MET, a cseh EPH mellett Mészáros Lőrinc családi cége ,
a Mészáros és Mészáros Kft.
Mivel a kormány hosszútávú energiapolitikájában kiemelt szerepet kapott a paksi er őmű
bővítése, azon kívül az uniós vállalásunkkal és a nemzetközi trendekkel összhangban a
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megújulóenergia-kapacitásunk növelése is napirenden van, mi a realitása a f őként lignitre
épülő Mátrai Erőmű euró milliárdokból történő fejlesztési terveinek ?
Tervezik-e növelni, és ha igen mennyivel az MVM eddigi részesedésén túl az erőműben
meglévő állami tulajdonrészt ?
Tekintettel arra, hogy ilyen volumenű beruházást minden bizonnyal csak nagyarányú unió s
támogatásból fognak tudni kivitelezni az Erőmű tulajdonosai, kérdezem miniszter urat, hogy
folyik-e előkészítése olyan uniós támogatási projektnek, amire a Mátrai Er őmű Zrt. az említet t
beruházás megvalósítása érdekében eséllyel pályázhat, melyik ez a projekt, és mekkora a
rendelkezésre álló forrás ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2017 . május 11 .

Tisztelettel,

Dr. Hadházy Ákos
országgyűlési képviselő

(LMP)
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